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Městys Náměšť na Hané

nám. T.G.Masaryka 100, 783 44 Náměšť na Hané
tel.č.: 585 757 811 | e-mail: podatelna@namestnahane.cz

Z Á P I S
zasedání číslo 6 Zastupitelstva městyse Náměšť na Hané

konané dne 7. 9. 2023 v zasedací místnosti od 18:00 hod.

Upozornění: Jedná se o neúplný zápis. Plná verze zápisu je k dispozici na úřadu městyse.

Doba jednání: 18,oo - 20,oo hodin
Přítomno: 14 členů ZM
Omluveni: Pečiva Tomáš
Neomluveni:
Předsedající: Ing. Diana Huňková
Zapisovatel*: Pavla Palátová, Marta Podivínská
Ověřovatelé zápisu: Ing. Zacpálková, Marek Švarc,

*Předsedající v souladu s jednacím řádem městyse určil výše uvedenou osobu.
O veškerých přijatých usneseních bylo hlasováno veřejně, zdvižením ruky.

1. Program 6. zasedání zastupitelstva městyse Náměšť na Hané

Předkladatel: Ing. Diana Huňková

Diskuze:
Ing.Huňková zahájila zasedání v 18.oo
Ing. Kurfurst doporučuji přidat bod "FOnd rezerv na obnovu kanalizace"
Mgr.Husičková Zastupitelstvo  musí  schválit  rezervní  fondy,  je  to  v  souladu  se  zákonem  o  obcích,

konzultováno s auditorem, v usnesení by mělo být i pověření

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo městyse Náměšť na Hané schvaluje program 6. zasedání ZM.

Výsledek hlasování:
Pro: 14 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. UZ/6/1a/2023 bylo schváleno.

Přidání bodu do programu - hlasování "fond rezerv - obnova kanalizace"

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo městyse Náměšť na Hané schvaluje  přidání nového bodu programu "fond rezerv na obnovu
kanalizace"

Výsledek hlasování:
Pro: 14 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. UZ/6/1b/2023 bylo schváleno.

2. Kontrola plnění usnesení z 4. a 5. zasedání zastupitelstva městyse Náměšť na Hané

Předkladatel: Mgr. et Mgr. Zdeňka Báťková
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V pozorování zůstává:

UZ/4/5/2023 - PRM - Program rozvoje městyse
UZ/4/7b/2023 - vyhláška o poplatku ze vstupného

Z pozorování se vypouští:

UZ/4/4/2023 - Program podpory neziskových organizací 
UZ/4/10/2023 -  Prodej pozemku - pan Galek 

UZ/5/1,2,3,4a,4b,4c,5,6,7,8,9/2023

 

 

 

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo městyse Náměšť na Hané bere na vědomí kontrolu plnění usnesení ze 4. a 5. zasedání
zastupitelstva městyse.

Výsledek hlasování:
Pro: 14 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. UZ/6/2/2023 bylo schváleno.

3. Kontrola plnění usnesení z jednání rady od 26.6.2023 do 21.8.2023

Předkladatel: Ing. Diana Huňková

 

Viz příloha

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo městyse Náměšť na Hané bere na vědomí kontrolu plnění usnesení rady městyse Náměšť
na Hané od 26.6.2023 do 21.8.2023.

Výsledek hlasování:
Pro: 14 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. UZ/6/3/2023 bylo schváleno.

4. Informace o činnosti výborů - FV a KV

Předkladatel: Ing. Miroslav Hrabal

Informace o činnosti finančního výboru.

Diskuze:
Ing. Hrabal doplnil informace o jednání kvůli rezervnímu fondu a opravách kanalizace, byly osloveny

další banky předběžně

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo městyse Náměšť na Hané bere na vědomí informace o činnosti finančního výboru.

Výsledek hlasování:
Pro: 14 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0
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Usnesení č. UZ/6/4a/2023 bylo schváleno.

Předkladatel: Mgr. et Mgr. Zdeňka Báťková

Informace o činnosti kontrolního výboru.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo městyse Náměšť na Hané bere na vědomí informace o činnosti kontrolního výboru.

Výsledek hlasování:
Pro: 14 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. UZ/6/4b/2023 bylo schváleno.

5. Smlouva č. 519/C/5718510121/2023 - stezka pro chodce a cyklisty Náměšť na Hané - Drahanovice

Předkladatel: Ing. Pavel Kurfürst

Jedná se o smlouvu o poskytnutí finančních prostředků  z rozpočtu SFDI na akci Stezka pro chodce a cyklisty
Náměšť na Hané - Drahanovice uzavřená mezi městysem Náměšť na Hané a SFDI na částku 6.570.228 Kč.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo  městyse  Náměšť  na  Hané schvaluje  smlouvu č.  519/C/5718510121/2023 o  poskytnutí
finančních prostředků z rozpočtu SFDI na akci Stezka pro chodce a cyklisty uzavřenou mezi městysem
Náměšť na Hané a SFDI na částku 6.570.228 Kč a pověřuje starostku podpisem smlouvy.

Výsledek hlasování:
Pro: 14 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. UZ/6/5/2023 bylo schváleno.

6. Program rozvoje městyse Náměšť na Hané

Předkladatel: Mgr. Marta Husičková

viz příloha

Diskuze:
pan Mach vznesl dotaz na ukončení trasy cyklostezky v Drahanovicích
starostka Obec Drahanovice bude projektově řešit, je to v plánu
Petr Paták kam se bude posunovat socha Nepomuckého?
Mgr.Husičková posune se jen kousek k prodejně COOP

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo městyse Náměšť na Hané schvaluje Program rozvoje městyse Náměšť na Hané 2023 -
2028.

 

Výsledek hlasování:
Pro: 14 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. UZ/6/6/2023 bylo schváleno.

7. Koupě části pozemku parc. č. 510 v k. ú. Náměšť na Hané

Předkladatel: Ing. Hana Zacpálková
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Bylo zjištěno, že část pozemku parc. č. 510 v k. ú. Náměšť na Hané ve vlastnictví *** (cca 18 m2) se nachází pod
komunikací na ulici Bělidlo. Rada městyse Náměšť na Hané na svém jednání dne 26.6.2023 vydala usnesení
UR/27/3/2023 ve kterém zastupitelstvu městyse doporučuje schválit koupi části tohoto pozemku. 

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo městyse Náměšť na Hané schvaluje koupi části pozemku parc. č. 510 - zahrada v k. ú.
Náměšť na Hané za částku  317,- kč /m2  ***. 

Výsledek hlasování:
Pro: 14 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. UZ/6/7/2023 bylo schváleno.

8. Rozpočtová opatření č. 6, 7, 8, 9.

Předkladatel: Ing. Miroslav Hrabal

RO č. 6
RO č. 7
RO č. 8
RO č. 9

viz příloha

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo městyse Náměšť na Hané bere na vědomí  RO č.  6 k 10.7.2023,  kterým se rozpočet
navyšuje o 1.000.000 Kč; RO č.  7 k 17.7.2023, kterým se rozpočet navyšuje o 902.000 Kč; RO č.  8
k 27.7.2023, kterým se rozpočet navyšuje o 940.000 Kč; RO č. 9 k 21.8.2023, kterým se rozpočet navyšuje
o 585.000 Kč.

 

 

Výsledek hlasování:
Pro: 14 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. UZ/6/8/2023 bylo schváleno.

9. Obecně závazné vyhlášky městyse

Předkladatel: Ing. Miroslav Hrabal

Na základě změny zákona č. 565/1990 Sb., o místních poplatcích a sdělení Ministerstva vnitra je nutno upravit
obecně závaznou vyhlášku městyse o místním poplatku ze psů. Nic podstatného se nemění, jen je potřeba
vyhlášku přepracovat podle přiloženého vzoru. Viz příloha

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo městyse Náměšť na Hané schvaluje obecně závaznou vyhlášku městyse o místním poplatku
ze psů.

Výsledek hlasování:
Pro: 14 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. UZ/6/9a/2023 bylo schváleno.

OZV o stanovení koeficientu pro výpočet daně z nemovitých věcí u zdanitelných staveb a zdanitelných jednotek
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Diskuze:
Mgr.Husičková je potřeba to schválit, ale pokud schválí Parlament jiné daně, dojde ke změně naší vyhlášky,

kterou to přebije

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo  městyse  Náměšť  na  Hané  schvaluje  ZM  schvaluje  OZV  Městyse  Náměšť  na  Hané
o  stanovení  koeficientu  z  1  na  1,4   pro  výpočet  daně  z  nemovitých  věcí  u  zdanitelných  staveb  a
zdanitelných jednotek

Výsledek hlasování:
Pro: 14 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. UZ/6/9b/2023 bylo schváleno.

10. Přijetí obce Cholina do VHS Čerlinka - změna společenské smlouvy

Předkladatel: Ing. Diana Huňková

Městys Náměšť na Hané je členem VHS Čerlinka s.r.o. VH schválila přijetí obce Cholina do VHS Čerlinka. Aby
vstup byl řádně schválen, musí ještě členské obce schválit změnu článků 5. a 6. Společenské smlouvy (navýšení
zákl.  kapitálu  o  vklad  obce  Cholina  ve  výši  20.000,-  Kč)  a  článku  11  (změna  způsobu  vypořádání  při
zániku účasti společníka v VHS Čerlinka s.r.o.).

Návrh usnesení

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo  městyse  Náměšť  na  Hané  souhlasí  s  přijetím  obce  Cholina  jako  společníka
do  společnosti  Vodohospodářská  společnost  Čerlinka  s.r.o.,  IČ  47150904,  s  výší  vkladu  20.000  Kč.
Zastupitelstvo městyse Náměště na Hané  souhlasí  se  změnou  článků 5. a 6. SPOLEČENSKÉ SMLOUVY
obchodní společnosti Vodohospodářská společnost Čerlinka s.r.o., IČ: 471 50 904, spočívající v navýšení
základního kapitálu o vklad 20.000,- Kč obce Cholina.

Zastupitelstvo městyse Náměšť na Hané schvaluje Vzdání se přednostního práva společníka k převzetí
nového vkladu a souhlasí, aby závazek nového vkladu převzal nový společník, a to obec Cholina.

 

Výsledek hlasování:
Pro: 14 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. UZ/6/10/2023 bylo schváleno.

11. Rezervní fond na obnovu kanalizace

Předkladatel - Ing.Miroslav Hrabal

Statut  fondu rezerv  na obnovu vodovodu a  kanalizace -   je  třeba řešit  obzvlášť  v  situaci,  kdy se  bude
u ČOV muset navýšit kapacita.

Fond  je  utvářen  pro  případné  opravy  a  obnovu  podle  zákona  o  vodovodech  a  kanalizacích  ,  je  tvořen
z rozpočtu  městyse, zůstatkem na b.ú. a úrokovými výnosy, je veden na samostatném účtu.

Hospodaření fondu je součástí hospodaření městyse, správu fondu vykonává rada městyse.

Statut fondu rezerv na obnovu kanalizace nabývá účinnosti dnem schválení zastupitelstvem Městyse Náměšť
na Hané.
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Diskuze:
Mgr.Husičková do fondu nedáváme peníze na vodovod, pouze na obnovu kanalizace
Ing.Hrabal účel fondu bude tedy pouze na obnovu kanalizace

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo městyse Náměšť na Hané schvaluje znění rezervního fondu kanalizace a pověřuje starostku
podpisem.

Využití prostředků z rezervního fondu převodem na termínovaný vklad či spořící účet.

Výsledek hlasování:
Pro: 14 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. UZ/6/11/2023 bylo schváleno.

12. Všeobecná rozprava

Diskuze:
Ing.Huňková Některé  pozemky,  které  jsou  dotčeny  stavbou  cyklostezky  jsou  v  soukromém

vlastnictví,  máme geometr.plán,  začalo  se  jednat  s  vlastníky  dotčených pozemků.  paní
Hradilíková  prodá  za  50  Kč/m2,  dále  pozemek  ZD  a  pana  Lustiga  se  zřejmě  smění
za pozemek v areálu ZD ve Fučíkově ul. Pozemek pana Sloupského 476m2 je v jednání, byl
vznesen  dotaz  na  právní  kancelář,  čekáme  na  odpověď.  Konzultujeme  i  s  auditorem.
Pozemek se stavbou je odhadnut na 317Kč/m2, pan Sloupský nechce peníze, ale chce zato
směnit pozemek o mnohem větší výměře - 5586m2. Předchozí vlastník pozemku, který má
pan Sloupský, kterým bylo Agro Haná dalo souhlas ke stavbě a pana Sloupského o tom
neinformovali. Věc řeší i Magistrát, který vydal SP na stavbu bez jeho souhlasu. Pokud by
došlo ke zrušení SP, můžeme přijít o dotaci.

Marek Švarc přece se jedná také o ornou půdu, kterou jsme zastavěli
starostka Ano, ale už se jedná o zastavěnou plochu. Pan Sloupský by zřejmě souhlasil s pozemkem

za kolejemi na druhé straně. Můžeme řešit s právníky, ale ve vztahu k dotaci je to potřeba
zjisti, abychom neměli problém a nemuseli dotaci vracet.

Ing. Kurfurst směna pozemku 1:12 je neúměrná, chce za to cca 1/2 hektaru
Mgr.Husičková je třeba to prověřit s právníky, ale nesmíme nechat padnout dotaci. Také aby nás nějaká

kontrola, případně auditor nenapadl v hospodaření.
Anna Dršková Proč se musíme přizpůsobovat nepřizpůsobivým? Máme v ulici občany, kteří dělají ohně,

nehorázný nepořádek a smrad, je to hrozné, přizpůsobovat se musíme my, půjčují si peníze,
nevíme, co dělat... Je jich tam hodně, sociální zařízení asi nevyhovuje, chodí kolem potoka
konat potřeby,... Kradou v obci, je to čím dál horší. Vytahují věci z kontejnerů na oblečení.

Starostka Je  to  problém,  ale  špatně  řešitelný,  údajně  se  mají  odstěhovat.  Budeme  kontaktovat
vlastníka nemovitosti, aby se nějak sjednal pořádek, možná i sociálku.

Paní Benešová V ulici K Baběnci se hrozně práší bude se cesta řešit? a zda by bylo možné dát kontejner
na bioodpad.

Ing.Zacpálková v září bychom se měli dozvědět, zda byla přiznána dotace.
Starostka Prověříme vlastnictví pozemků a kontejner zvážíme přistavit.
pan Mach řeší se následky, ale ne příčina romské otázky, připomněl film "Skřivánci na niti"  - skoro už

to máme tady taky, tito lidé mají zakořeněné ve svém systému jiný způsob bydlení, někdo je
tlačí do bydlení v Náměšti,  ale nejsou na to, potřebují  koně a maringotku. Přišel jsem
podpořit paní Drškovou.

Mgr.Husičková Akce  na  zámku  -  zarazilo  mě,  že  zámek  neřeší  dny  evropského  dědictví  a  také  jak
se chováme k věcem, které jsou součástí historie, konkrétně dělo.

Ing.Zacpálková kastelánka je nyní v kulturní komisi, je potřeba více věci na zámku řešit, příští rok se na
zámek chceme více zaměřit.

starostka Dny evropského dědictví zámek nějak řeší, kastelánka měla dovolenou, plánuje nějakou
výstavu. Dělo je ve špatném stavu, oddělalo se, kastelánka má za úkol zjistit cenu opravy
lafety, aby se mohlo dělo zase přidělat. Zřejmě osloví pana Obra. Z bezpečnostních důvodů
je dělo nyní bokem.

Vlast.Drška vznesl dotaz na odpadkové koše v ulici Bělidlo
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starostka jsou 4 zakoupené, budou rozmístěny na Bělidlo, amfiteátr, ke stadionu, ...
Ing. Valová kontejner na drobný elektroodpad už není?
starostka nyní se odevzdává do e-domku, kontejner byl stále vybrakovaný Bude vydán obecní kalendář

s obrázky dětí ze školy, kde budou uvedeny termíny svozu všech odpadů, dělá to Seritech,
významné  akce  např.hody,...  Cca  říjen-listopad  by  se  kalendáře  rozdávaly  do  každé
domácnosti, pořízení bude stát cca 70 Kč/kus, necháme cca 800 kusů, ještě spočítáme.

pan Mach Pan  Mach  -  úsměvná  historka  na  závěr.  První  návštěva  Václava  Klause  v  Náměšti  -
na náměstí se střílelo z děla, ochranka myslela, že ho chtějí zabít :-)

starostka Zasedání ukončila ve 20 hodin, poděkovala přítomným za účast.

Návrh usnesení:
návrh usnesení chybí

Výsledek hlasování:

O návrhu usnesení nebylo hlasováno.

Ověřovatel: Ing. Zacpálková, Marek Švarc   ............................................................
 
Starostka Ing. Diana Huňková   ............................................................
 
Datum vyhotovení: 8. 9. 2023


